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Ad.1 

Otwarcia obrad XXX Sesji VI kadencji Rady Gminy Waganiec dokonał przewodniczący 

rady gminy Pan Michał Dyko, powitał obecnych na sali radnych oraz przybyłych  

i zaproszonych gości: wójta gminy Piotra Marciniaka, skarbnika gminy Danutę Roszko, 

radcę prawnego Agnieszkę Wiśniewską, z-cę wójta Edwarda Musiała, kierownika ZOS  

Marię Bińkowską, Inspektora ds. rolnictwa i ochrony środowiska Wojciecha 

Mańkowskiego - oraz nowo wybraną sołtys sołectwa Plebanki Panią Izabela Woźniak. 

Stwierdził, że na podstawie listy obecności w obradach uczestniczy aktualnie  

11 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Gminy wynoszącego 15 osób stanowi 

kworum pozwalające na obradowanie i podejmowanie uchwał w sprawach objętych 

porządkiem obrad, ponieważ jej obrady są prawomocne. 

Listy obecności stanowią zał. nr 1 do protokołu. 

 

Nieobecni radni na obradach: K.Szczesna, M.Skowroński, J.Bróżek (przybył  

o godz.1615), P.Kosik (przybył o godz.1630). 

 

Ad. 2  

Przewodniczący Rady, M.Dyko – poinformował, że sesja została zwołana na wniosek 

wójta gminy Pana Piotra Marciniaka.  

Głównym powodem zwołania sesji w trybie art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie 

gminnym jest potrzeba wprowadzenia uchwał wymienionych we wniosku.  

Radni do wglądu otrzymali porządek obrad wraz z projektami uchwał. 

 

Następnie przedstawił wniosek, który wpłynął w sprawie zwołania sesji - stanowi on 

również załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Nawiązując do projektu porządku obrad, poprosił Radę Gminy o wyrażenie stanowiska 

w tym zakresie. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie XXX, sesji VI kadencji Rady Gminy Waganiec i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXIX sesji VI kadencji Rady Gminy Waganiec. 

4. Wybór sekretarza obrad. 

5. Informacja Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VII/34/11 Rady Gminy 

Waganiec z dnia 14 czerwca 2011 r w sprawie ustalenia inkasentów oraz 

wynagrodzenia za inkaso. 

a. dyskusja nad projektem uchwały, 

b.  podjęcie uchwały.  
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7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki za usługi świadczone przez 

przedszkola samorządowe, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Waganiec.  

a. dyskusja nad projektem uchwały, 

b. podjęcie uchwały.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Waganiec na rok 2013. 

a. dyskusja nad projektem uchwały, 

b. podjęcie uchwały.  

9. Interpelacje radnych i zapytania.  

10. Wolne wnioski. 

11. Zamknięcie XXX sesji VI kadencji Rady Gminy Waganiec. 

 

Radny J.Nowak – zaproponował wykreślenie punktów: 

„5. Informacja Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 

  9. Interpelacje radnych i zapytania.  

       10.Wolne wnioski.” 

Uzasadniając, że na obradach nie ma sołtysów, a te punkty dotyczą głównie wyjaśnień 

na ich zapytania i wnioski. 

 

W trakcie obrad przybył radny J.Bróżek (godz.1615) 

 

Przewodniczy Rady – poddał pod głosowanie zgłoszoną poprawkę przez radnego 

Nowaka, do porządku obrad, wykreślenie punktów:   

 „5. Informacja Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 

   9. Interpelacje radnych i zapytania.  

        10.Wolne wnioski.” 

Rada Gminy w obecności 12 radnych – przy 11 głosach „za” i 1 głosie „przeciw” 

przyjęła zgłoszone poprawki do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady – przedstawił proponowany porządek obrad po 

przegłosowanych zmianach, poddając go pod głosowanie. 

1. Otwarcie XXX, sesji VI kadencji Rady Gminy Waganiec i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXIX sesji VI kadencji Rady Gminy Waganiec. 

4. Wybór sekretarza obrad. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VII/34/11 Rady Gminy 

Waganiec z dnia 14 czerwca 2011 r w sprawie ustalenia inkasentów oraz 

wynagrodzenia za inkaso. 

c. dyskusja nad projektem uchwały, 

d.  podjęcie uchwały.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki za usługi świadczone przez 

przedszkola samorządowe, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Waganiec.  

a. dyskusja nad projektem uchwały, 

b. podjęcie uchwały.  
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7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Waganiec na rok 2013. 

a. dyskusja nad projektem uchwały, 

b. podjęcie uchwały.  

8. Zamknięcie XXX sesji VI kadencji Rady Gminy Waganiec. 

 

Rada Gminy w obecności 12 radnych – przy 11 głosach „za” i 1 głosie „przeciw” 

przyjęła proponowany porządek obrad z uwzględnieniem przegłosowanych zmian. 

 

Ad.3 

Przewodniczący Rady, M.Dyko – przedstawił następny punkt porządku obrad tj. 

przyjęcie protokołu z XXIX Sesji VI kadencji Rady Gminy.  

Poinformował, że protokół z XXIX Sesji odbytej w dniu 24 czerwca 2013 r. był wyłożony 

do wglądu w biurze Rady Gminy i na sali przed obradami w celu umożliwienia 

wszystkim radnym dokładnego zapoznania się z jego treścią, do rozpoczęcia sesji nie 

zostały wniesione poprawki, ani uzupełnienia do protokołu, dlatego stawia wniosek  

o przyjęcie XXIX sesji bez czytania.  
 

Zwrócił się z zapytaniem, czy są inne propozycje z sali? 
 

Przewodniczący Rady – w związku z brakiem uwag z sali poddał pod głosowanie 

wniosek o przyjęcie protokołu z XXIX Sesji VI kadencji Rady Gminy, bez czytania. 

 

Rada Gminy w obecności 12 radnych – jednogłośnie przyjęła protokół z XXIX Sesji 

VI kadencji Rady Gminy, bez odczytania, przyjmując go w takim brzmieniu,  

w jakim został sporządzony.  

 

Ad.4 

Przewodniczący Rady, M.Dyko - przeszedł do następnego punktu porządku obrad tj. 

wybór sekretarza obrad prowadzącego rejestr uchwał i wniosków. 

 

Radna, E.Pietrus zgłosiła kandydaturę Wiceprzewodniczącego Rady, J.Różańskiego. 

Kandydat J.Różański wyraził zgodę. 

 

Przewodniczący Rady - zwrócił się z zapytaniem, czy są inne kandydatury na 

sekretarza obrad? 

W związku z brakiem innych kandydatur, zamknął listę zgłoszeń i poddał pod 

głosowanie zgłoszoną kandydaturę radnego J.Różańskiego.  

 

Rada Gminy w obecności 12 radnych – jednogłośnie przyjęła na Sekretarza Obrad, 

Wiceprzewodniczącego Rady J.Różańskiego. 

 

Ad.5 

Przewodniczący Rady, M.Dyko - zgodnie następnym punktem porządku obrad, 

poprosił o wgląd do materiałów w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr VII/34/11 Rady Gminy Waganiec z dnia 14 czerwca 2011 r. w sprawie 

ustalenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso. 
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Poinformował, że obecna na sali jest Pani Woźniak Izabela Sołtys Plebanki, która 

została wybrana przez społeczność sołectwa Plebanka w dniu 7 sierpnia br. – powitał 

Panią Sołtys - i udzielił głosu Panu Wójtowi. 

  

Wójt, P.Marciniak - przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały, informując, że 

zmiana w punkcie 8 załącznika do uchwały nr VII/34/11 Rady Gminy Waganiec z dnia 

14 czerwca 2011 r. w sprawie ustalenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso jest 

spowodowana zgonem dotychczasowego sołtysa, a wyborem nowego właśnie Pani 

Izabeli Woźniak. Uczestniczył w tych wyborach prowadząc zebranie wiejskie  

w Plebance. Frekwencja na tym zebraniu była duża, gdyż przybyło 57 osób, zgłoszono  

4 kandydatów na sołtysa. Kandydatka Pani Izabela Woźniak przeszła w pierwszej turze 

tych wyborów i została wybrana na sołtysa, otrzymując 36 głosów. W wyniku 

wyłonienia tej kandydatury poprosił Wysoką Radę o podjęcie tej uchwały. Taka 

uchwała daje umocowanie sołtysowi do poboru podatku, a termin ten od osób 

fizycznych jest teraz do 15 września roku podatkowego. Rada gminy zarządziła pobór 

podatków od osób fizycznych poprzez inkasenta. I dlatego wnioskuje o podjęcie tej 

uchwały i stąd ta sesja nadzwyczajna w dniu dzisiejszym. 

  

Następna zmiana w tej uchwale dotyczy: zmiany zapisu słowa „Przepust”, które do tej 

pory widniało w tej uchwale, na zapis „Przypust”, jest to sprostowanie tego zapisu. 

 

Przewodniczący Rady - otworzył dyskusję. 

 

W trakcie obrad przybył radny P.Kosik (godz.1630) 

 

Przewodniczący Rady – w związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusje  

i przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VII/34/11 Rady Gminy 

Waganiec z dnia 14 czerwca 2011r. w sprawie ustalenia inkasentów oraz 

wynagrodzenia za inkaso - stanowi on, zał. nr 3 do protokołu. 

 

Następnie zarządził głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały.  

Rada Gminy w obecności 13 radnych – 12 głosami „za”, 1 głosem „wstrzymującym” 

podjęła uchwałę Nr XXX/172/13 w sprawie zmiany uchwały nr VII/34/11 Rady Gminy 

Waganiec z dnia 14 czerwca 2011 r. w sprawie ustalenia inkasentów oraz 

wynagrodzenia za inkaso - stanowi ona, zał. nr 4 do protokołu. 
 

Ad.6 

Przewodniczący Rady, M.Dyko - otworzył punkt dotyczący: podjęcia uchwały  

w sprawie ustalenia stawki za usługi świadczone przez przedszkola samorządowe, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Waganiec.  

 

Poprosił radnych o wgląd do otrzymanych materiałów, i przedstawił projekt uchwały 

w sprawie ustalenia stawki za usługi świadczone przez przedszkola samorządowe, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Waganiec – stanowi ona, załącznik nr 5 do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady - otworzył dyskusję. 
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Wójt – zaproponował zmianę zapisu paragrafu 4, w brzmieniu: „Wykonanie uchwały 

powierza się Wójtowi Gminy Waganiec i dyrektorom szkół podstawowych”. 

  

Przewodniczący Rady – poddał pod głosowanie przyjęcie proponowanego zapisu do 

projektu uchwały. 

 

Rada Gminy w obecności 13 radnych – jednogłośnie przyjęła zmianę zgłoszoną przez 

wójta do projektu uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady J.Różański  - zadał pytanie do § 2 pkrt.3 projektu uchwały, 

skoro spłata za godzinę wynosi 1 zł, czy mógłby wójt to wyjaśnić jak będzie mniej niż 

godzina? 

 

Wójt – w skali miesiąc, to nie będzie 1 zł, jeśli suma tych złotówek będzie za cząstkowe. 

Teoretycznie sytuacja taka nie powinna wystąpić, ale każdy rodzic ma prawo na pół 

godziny zwolnić i żądać np. zwrotu. 

Jeśli Rada uważa, że nie ma takiej potrzeby, to się nie będzie się upierał, można 

wykreślić ten zapis § 2 pkt 3 „ wysokość opłaty miesięcznej zaokrągla się do pełnych 

złotych w ten sposób, że końcówkę opłaty wynoszącą 50 gr i więcej groszy podwyższa 

się w pełnych złotych”. 

Stwierdził, że praktycznie to nie wystąpi, teoretycznie może wystąpić. 

 

Następnie przewodniczący rady przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały:  

„w związku z wprowadzeniem Ustawy z dnia 13 czerwca 2013r. o zmianie ustawy  

o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw, zaistniała potrzeba anulowania 

dotychczasowej uchwały w sprawie ustalenia stawek za usługi świadczone przez 

przedszkola samorządowe, dla których organem prowadzącym jest Gmina Waganiec. 

Kompetencją rady jest ustalenie opłat za świadczenia prowadzonych przez gminę 

przedszkoli publicznych, przekraczające podstawę programową. W projekcie nowej 

uchwały ustalającej zasady odpłatności sprecyzowano zakres usług przekraczających 

podstawy programowe, aby rodzice dzieci nie mieli wątpliwości, jakie cele 

wychowania przedszkolnego są realizowane podczas tych zajęć. Należy również 

dodać, że stanowią one także treść podstawy programowej, lecz różnica polega przede 

wszystkim na stosowaniu innych środków dydaktycznych, sytuacji edukacyjnych  

i form zajęć do ich realizacji. Przedkładany projekt uchwały gwarantuje, iż przedszkola 

prowadzone przez Gminę Waganiec zapewnią dzieciom bezpłatne nauczanie  

i wychowanie w wymiarze 5 godzin dziennie, niezbędne do realizacji podstawy 

programowej wychowania przedszkolnego, a wysokość pobieranej opłaty będzie 

proporcjonalna do liczby godzin, w których będzie sprawowana opieka nad dzieckiem. 

Wobec powyższego proponuję wprowadzenie opłaty za każdą godzinę korzystania 

przez dziecko z usług przekraczających podstawy programowe (powyżej 5 godzin 

dziennie). Opłata miesięczna obliczana będzie na podstawie iloczynu: stawki 

godzinowej, deklarowanej przez rodziców liczby godzin pobytu dziecka w przedszkolu 

ponad czas realizacji podstawy programowej oraz liczby dni roboczych w danym 

miesiącu” 

 

Poprosił o zabranie głosu Panią Marię Bińkowską – Kierownik Zespołu Obsługi Szkół. 
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Wiceprzewodniczący Rady – zwrócił się do Pani kierownik, aby wyjaśniła Radzie 

Gminy jak będzie z tą złotówką, bo było inaczej i teraz jest zmienione. 

 

Kierownik ZOS – poinformowała, że tak jak było w uzasadnieniu podane, w związku  

z tym, że nastąpiła zmiana ustawy o systemie oświaty, w dniu 13 czerwca 2013 r.  

i jednym z punktów w art.14 ust. 5 dodano ust.5a, że wysokość opłaty, o której mowa  

w ust.5, pkt 1, czyli tej opłaty dotyczącej zajęć, które odbywają się ponad 5 godz.  

w tygodniu, ponad zajęcia, na których jest realizowana podstawa programowa nie 

może być wyższa niż 1 zł. 

 

Radny M.Grzegórski – zwrócił się z zapytaniem, jak było poprzednio? 

 

Kierownik ZOS – poinformowała, że było ustalone 2, 30 zł przez Radę Gminy i tu też 

nie można więcej, ale mniej może Rada ustalić, za każdą dodatkową godzinę. 

 

Wójt – poinformował, że 5 godzin jest programowych, i za to niepobierana jest opłata. 

Jeśli powyżej 5 godzin są zajęcia, to wówczas będzie ta opłata. 

 

Kierownik ZOS – stwierdziła, że w zamian za to od miesiąca września na każdego 

przedszkolaka otrzymuje się 414 zł, ale to nie jest miesięcznie, tylko za wrzesień, 

październik, listopad i grudzień. Na każdego przedszkolaka w gminie i całej Polsce jest 

taka kwota. Poprzednio nie było nic, w przyszłym roku jest kwota 1.243 zł na cały rok, 

na jednego przedszkolaka od stycznia do grudnia. 

Do końca tego roku gmina ma dostać kwotę 48.852 zł. 

 

Radny M.Kołowrocki – poinformował, że w tej chwili rodzice płacili 2,30 zł za 

dodatkowe godziny, ile się uzbierało w skali 1 m-ca? 

 

Skarbnik D.Roszko – stwierdziła, że jest to kwota 1.511 zł w skali półrocza i tylko  

w szkole w Niszczewach były te dodatkowe godziny. 

 

Radny M.Kołowrocki – z zapytaniem, jak będzie po złotówce, to, jakie to będą kwoty? 

 

Skarbnik – teraz przy takiej kwocie, będzie ok. 700 zł, a gmina zyskuje 48.852 zł dotacji. 

 

Wójt – te godziny dodatkowe to są godziny ponadprogramowe jak: muzyka, rytmika, 

języki, itp. 

 

Kierownik ZOS – poinformowała, że w ustawie jest zapis: 

„Dotacje, o których mowa, są przeznaczone na dofinansowanie realizacji zadań szkoły, 

przedszkola, innej formy wychowania przedszkolnego lub placówki w zakresie 

kształcenia, wychowania i opieki, w tym profilaktyki społecznej. Dotacje mogą być 

wykorzystane wyłącznie na:  
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1) pokrycie wydatków bieżących szkół, przedszkoli, innych form wychowania 

przedszkolnego i placówek, obejmujących każdy wydatek poniesiony na cele 

działalności szkoły, innej formy wychowania przedszkolnego lub placówki, w tym na 

wynagrodzenie osoby fizycznej prowadzącej szkołę, przedszkole, inną formę 

wychowania przedszkolnego lub placówkę, jeżeli odpowiednio pełni funkcję dyrektora 

szkoły lub placówki albo prowadzi zajęcia w innej formie wychowania przedszkolnego, 

z wyjątkiem wydatków na inwestycje i zakupy inwestycyjne, zakup i objęcie akcji  

i udziałów lub wniesienie wkładów do spółek prawa handlowego; 

2) zakup środków trwałych oraz wartości niematerialnych i prawnych, obejmujących: 

a) książki i inne zbiory biblioteczne, 

b) środki dydaktyczne służące procesowi dydaktyczno - wychowawczemu 

realizowanemu w szkołach, przedszkolach i placówkach, 

c) sprzęt rekreacyjny i sportowy, 

d) meble, 

e) pozostałe środki trwałe oraz wartości niematerialne i prawne o wartości 

nieprzekraczającej wielkości ustalonej w przepisach o podatku dochodowym od osób 

prawnych, dla których odpisy amortyzacyjne są uznawane za koszt uzyskania 

przychodu w 100% ich wartości, w momencie oddania do używania.”, 

 

Wójt – poprosił Panią kierownik, aby własnymi słowami to przedstawiła, gdyż jest to 

cytat z ustawy. 

 

Kierownik ZOS - stwierdziła, że to jest wszystko to, co jest związane z przedszkolem, 

pokrycie wydatków, bezmajątkowe. 

 

Skarbnik – poinformowała, że pomniejszamy własne środki w budżecie zastępując je 

dotacją, a własne środki wówczas można będzie przeznaczyć np. na drogi. 

 

Przewodniczący Rady – z zapytaniem, ile ogólnie we wszystkich szkołach jest 

przedszkolaków? 

 

Kierownik – poinformowała, że jest 118 przedszkolaków. 

 

Skarbnik – stwierdziła, że 118 przedszkolaków jest z ubiegłego roku wg. SIO na  

20 września, a na dzień dzisiejszy jest 137 przedszkolaków. 

 

Radny M.Kołowrocki – zwrócił się zapytaniem, czy robione było rozeznanie wśród 

rodziców, aby przedszkole było czynne wcześniej, gdyż są rodzice którzy pracują. 

 

Wójt – stwierdził, że dodatkowe godziny powyżej 5 godz. są godzinami 

kierunkowymi, czyli w przedszkolu chcąc organizować dodatkowe godziny, za zgodą 

rodziców, czy na ich wniosek muszą określić rodzaje zajęć, to nie może być 

przechowalnia jak te 5 godz., tylko konkretne zajęcia jak już wcześniej wspomniał, 

nauka śpiewu, rytmiki itp. 

Stwierdził, że nie należy wchodzić w kompetencje dyrektorów, to oni robią rozeznanie  

i badają potrzeby. 
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Przewodniczący Rady – w związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusje  

i przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki za usługi świadczone przez 

przedszkola samorządowe, dla których organem prowadzącym jest Gmina Waganiec,  

z uwzględnieniem przegłosowanej poprawki - stanowi on, zał. nr 5 do protokołu. 

Zarządził głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały.  

 

Rada Gminy w obecności 13 radnych – przy 12 głosach „za” i 1 głosie 

„wstrzymującym” podjęła uchwałę Nr XXX/172/13 w sprawie ustalenia stawki za 

usługi świadczone przez przedszkola samorządowe, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Waganiec - stanowi ona, zał. nr 6 do protokołu. 
 

Ad.7 

Przewodniczący Rady, M.Dyko - otworzył następny punkt porządku obrad, tj. 

podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Waganiec na rok 2013. 

Poinformował, że na sali obecny jest pracownik Urzędu Insp. ds. rolnictwa i ochrony 

środowiska Wojciech Mańkowski, który będzie udzielał odpowiedzi na zapytania 

dotyczące Programu. 

Następnie przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały: 

„ Zapewnienie opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywanie należy do 

zadań własnych Gminy.  

W związku z art. 11a ustawy o ochronie zwierząt z dnia 21 sierpnia 1997 r. (tekst 

jednolity Dz. U. z 2003 r. Nr 106, poz. 1002 z późn. zm.) Rada gminy określa w drodze 

uchwały, corocznie do dnia 31 marca, program opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Stanowi to wypełnienie obowiązku 

zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom przez gminę. 

W związku z powyższym przygotowany został Program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na rok 2013, który stanowi 

załącznik do uchwały. Obejmuje on swoim zakresem realizację takich zadań jak: 

1) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt; 

2) opieka nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie; 

3) odławianie bezdomnych zwierząt; 

4) obligatoryjna sterylizacja albo kastracja zwierząt w schronisku; 

5) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt; 

6) usypianie ślepych miotów; 

7) wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt 

gospodarskich; 

8) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń 

drogowych z udziałem zwierząt. 

 Podjęcie uchwały wywoła skutki finansowe dla Gminy Waganiec związane                 

z  działaniami ujętymi w niniejszym Programie. Jego realizacja związana będzie z 

opłatami za: korzystanie ze schroniska, wyłapywanie i dostarczenie zwierząt do 

schroniska, opieką nad wolno żyjącymi kotami, zapewnienie całodobowej opieki 

weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych z udziałem zwierząt, zapewnienie 

opieki dla zwierząt gospodarskich zabłąkanych lub odebranych za niehumanitarne 

traktowanie.   
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 Mając powyższe na względzie przedłożenie projektu uchwały Radzie Gminy 

Waganiec jest uzasadnione”. 

 

Przewodniczący Rady - otworzył dyskusję. 

 

Wiceprzewodniczący J.Różański – stwierdził, że pierwsza teza jest taka, że ten 

program teoretycznie dobrze wygląda. Część z obecnych na sali, praktycznie miała 

takie sytuacje i z autopsji może się wypowiedzieć w tej kwestii.  
Natomiast, jeśli chodzi o § 7 tego Programu, cyt.: 

„Finansowanie działań realizowane będzie ze środków budżetowych Gminy Waganiec. 

W 2013 roku na realizację założeń Programu przewiduje się kwotę w wysokości  

6450,00 PLN , w tym: 

• korzystanie ze schroniska – 2 200,00 PLN; 

• opłata za wyłapywanie i dostarczenie do schroniska zwierząt –1 400,00 PLN; 

• opieka nad wolno żyjącymi kotami – 250,00 PLN; 

• opłata dla gospodarstwa rolnego, które zapewnia miejsce dla zwierząt 

gospodarskich – 300,00 PLN; 

• opłata za zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach 

zdarzeń drogowych z udziałem zwierząt – 2 300,00 PLN.” 

 

To rozumie, że po prostu chodziło o zapisanie tych kwot w takiej wysokości. I trzeba 

zdawać sobie sprawę, że to będą niewystarczające kwoty. 

 

Wójt – poinformował, że są to zabezpieczone środki, jednak w budżecie są 

zabezpieczone większe środki niż wymienione w Programie. A to z tego powodu, że ta 

uchwała powinna być do końca marca podjęta. Tu są kwoty mniejsze, gdyż do końca 

roku pozostało 3,5 miesiąca. 

Przyjął wersję, gdzie umieszczenie zwierząt będzie w schronisku, tam są dla gminy 

zagwarantowane tylko 3 miejsca, gdyby przyszło na to, że będzie więcej, to jest taka 

możliwość, ale koszty się zwiększą. Procedura ta z przygotowaniem tej uchwały tak 

długo trwała, gdyż nie było schroniska, które by podpisało umowę z Gminą. 

Schroniska są bliżej naszego terenu jak: Włocławek, Toruń, Inowrocław, ale nie chciały 

rozmawiać na temat podpisania umowy, dopiero to schronisko w Kutnie wyraziło 

zgodę. 

 

Radny, M.Kołowrocki – stwierdził, że jest dużo takich przypadków z psami, które się 

bezpańsko wałęsają, sam ma takie przypadki w swoim sołectwie, co wtedy z tym 

problemem robić, zgłaszać do Urzędu? 

 

Insp.ds.rolnictwa i ochrony środowiska – poinformował, że takie zgłoszenie ciągle, są 

że gdzieś jest bezpański pies. Teraz jest podpisana umowa, ale tez mimo to będą 

starania, aby te problemy rozwiązać w inny sposób. 

Pracownicy Urzędu, często starają się w takich przypadkach pomagać. Wyłapują je  

i dają ogłoszenia ze zdjęciem do Internetu. Mieszkańcy gminy również zdarza się, że 

przygarniają te psy. Dlatego z oddaniem do schroniska nie będzie to tak pochopopnie 

rozwiązywane, gdyż koszty byłyby bardzo duże, to będzie ostateczność przy 

agresywnych pasch. 
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Przewodniczący Rady – w związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusję  

i przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Waganiec na 

rok 2013, uzasadnienie do uchwały i Program - stanowi on, załącznik Nr 7 do protokołu. 

 

W dalszej części posiedzenia zarządził głosowanie nad przedstawionym projektem 

uchwały. 

 

Rada Gminy w obecności 13 radnych – 11 głosami „za” i 2 głosami 

„wstrzymującymi” podjęła uchwałę Nr XXX/174/13 w sprawie przyjęcia Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Waganiec na rok 2013 – stanowi ona, załącznik Nr 8 do protokołu 

 

Ad.8 

Wobec zrealizowanego porządku obrad Przewodniczący Rady, M.Dyko – zamknął 

obrady XXX Sesji VI kadencji Rady Gminy Waganiec – godz. 1715             

 
Protokołowała:                                                                        
 


